

any court or authority in Canada or elsewhere, of an authenticated copy or certificate thereof under the seal of the court or authority without proof of the authenticity of the seal or other proof, or

(ii) a notarial will, or an authenticated copy thereof,

is sufficient justification and authority for giving effect to the transmission in accordance with the claim; but nothing in this section shall be construed to prevent a bank from refusing to give effect to a transmission until there has been delivered to the bank such documentary or other evidence of or in connection with the transmission as it may deem requisite.

FRACTIONAL RESERVE CLAUSE

Primary reserves

208. (1) A bank shall maintain a primary reserve in the form of

- (a) coins with a face value of two dollars or less that are current under the *Currency and Exchange Act*,
- (b) Bank of Canada notes, or
- (c) deposits in Canadian currency with the Bank of Canada,

and such reserve shall not be less on the average during any month than an amount equal to the aggregate of

- (d) ten per cent of such of its deposit liabilities as are Canadian currency demand deposit liabilities,
- (e) two per cent of such of its deposit liabilities as are Canadian currency notice deposit liabilities,
- (f) one per cent of the amount by which its Canadian currency notice deposit liabilities exceeds five hundred million dollars, and
- (g) three per cent of such of its deposit liabilities as are foreign currency deposits of residents of Canada with branches of the bank in Canada or with offices in Canada of subsidiaries of the bank.

(2) Notwithstanding subsection (1), on the first day following the period referred to in subsection (12) and until the first day of the month following that day, the per-

Idem

administrateur ou autre document de portée semblable, présentés comme émanant d'un tribunal ou d'une autorité canadiens ou étrangers, une copie authentique ou un certificat authentique des documents en question sous le sceau du tribunal ou de l'autorité, sans autre preuve, notamment de l'authenticité du sceau,

(ii) sur un testament notarié, une copie authentique de ce testament,

constitue une justification et une autorisation suffisantes pour donner effet à la transmission conformément à la réclamation; le présent article ne peut s'interpréter comme interdisant à une banque de refuser de donner effet à la transmission tant qu'elle n'a pas reçu les preuves écrites ou autres qu'elle juge nécessaires.

208. (1) La banque doit maintenir une réserve primaire sous forme:

- a) soit de pièces de monnaie d'une valeur nominale de deux dollars ou moins ayant cours conformément à la *Loi sur la monnaie et les changes*,
- b) soit de billets de la Banque du Canada,
- c) soit de dépôts en monnaie canadienne auprès de la Banque du Canada.

Cette réserve ne doit pas être inférieure, en moyenne, durant un mois quelconque, au total des sommes suivantes:

- d) dix pour cent de son passif-dépôts à vue en monnaie canadienne;
- e) deux pour cent de son passif-dépôts à préavis en monnaie canadienne;
- f) un pour cent de la différence entre son passif-dépôts à préavis en monnaie canadienne, et cinq cents millions de dollars;
- g) trois pour cent de son passif-dépôts en monnaie étrangère appartenant à des résidents canadiens à des succursales de la banque au Canada ou à des bureaux au Canada de filiales de la banque.

(2) Nonobstant le paragraphe (1), à compter du premier jour suivant la période visée au paragraphe (12) jusqu'au premier jour du mois subséquent, les pourcentages

Réserve primaire

Idem